

2010 China Medical Board Distinguished Professors

2010 美国中华医学基金会杰出教授

Gong Qiyong

Gong Qiyong is professor of Clinical Radiology and recipient of the Distinguished Young Scholars award from the National Natural Science Foundation of China. He is currently the vice president of West China Hospital in Sichuan University and director of the Huaxi Magnetic Resonance Research Center (HMRRC). Dr Gong serves on the academic committee of the International Society of Magnetic Resonance Medicine (ISMRM). His research into magnetic resonance imaging of neuropsychiatric disorders has received international recognition. In the future, Dr Gong hopes to translate his research into clinical practice in hospitals, offering a practical imaging tool for the early diagnosis and therapeutic monitoring of mental illnesses.

龚启勇

龚启勇 博士，临床放射学教授，该领域首位国家杰出青年基金获得者。现任四川大学华西医院副院长，华西磁共振中心主任，也是领域权威学术组织-国际医学磁共振学会（ISMRM）学术委员会目前唯一的中国成员。龚启勇教授长期从事临床影像医、教、研工作。他的研究方向为重大精神心理疾患的无创性磁共振成像分析，相关成果得到国际学术界的广泛认可。今后，他将致力于推进其跨学科研究成果在综合医院的临床转化，为精神心理疾患的临床早期诊断与疗效监测提供客观有效的影像学手段。

Li Tao

Li Tao earned her MD in psychiatry at the West China University of Medical Sciences and her PhD in psychiatric genetics at the Institute of Psychiatry, King's College London. She is the director of the Mental Health Center and Psychiatric Laboratory in West China Hospital, Sichuan University. She was honored by the Ministry of Education as a Changjiang Scholar, and as a team leader of the Changjiang Scholars Innovative Research Team (PCSIRT). Her research is mainly focused on biomarker and molecular genetic analysis of psychiatric disorders and related traits.

李涛

李涛教授拥有临床医学（中国；专业：精神病学）和遗传学（英国；专业：精神疾病遗传）双博士学位，现任四川大学华西医院心理卫生中心主任和精神医学研究室主任、博士生导师，教育部长江学者特聘教授、教育部创新团队带头人。她长期从事精神医学的临床、科学研究和人才培养，多年来潜心致力于精神疾病的病因学研究，系统分析基因与疾病及其生物遗传标记的关系。

Li Zhanguo

Li Zhanguo received his PhD degree at the University of Sydney. In 1999, he was appointed as Professor and Chief of Department of Rheumatology and Immunology, People's Hospital, Beijing University. He is currently the President-elect of the Asian and Pacific League of Associations for Rheumatology (APLAR), the President of the Chinese Rheumatology Association, and Chief Editor of the *Chinese Journal of Rheumatology*. Professor Li has a long standing interest in rheumatology and clinical immunology, with a focus on the molecular mechanisms involved in rheumatoid arthritis, lupus and Sjögren's syndrome. He has greatly contributed to the development of rheumatology in China.

栗占国

栗占国，主任医师，教授，博士生导师。国家杰出青年基金获得者，973 首席科学家。目前任北京大学人民医院临床免疫中心主任、风湿免疫科主任、亚太风湿病联盟（APLAR）当选主席、中华医学会风湿病学分会主任委员、《中华风湿病学杂志》总编。专业为风湿病及临床免疫，主要研究方向为类风湿关节炎、系统性红斑狼疮和干燥综合症的发病机制及免疫学治疗。为中国风湿病学专业的发展做出了突出的贡献。

Tang Qiqun

Tang Qiqun received his M.D. and Ph.D. degrees from Shanghai Medical University, and completed his postdoctoral training at Johns Hopkins University. He was appointed as Assistant Professor in the Department of Biological Chemistry at Johns Hopkins University School of Medicine in 2002. Dr. Tang is now Research Dean for Fudan University's Shanghai Medical College, Director of the Department of Biochemistry and Molecular Biology at Fudan University, and the Director of the Key Laboratory of Molecular Medicine of the Ministry of Education. Dr. Tang's research focuses on the mechanisms through which stem cells commit and differentiate into adipocytes. He has published more than 40 research articles in premier journals.

汤其群

汤其群教授于上海医科大学分别获得医学和理学博士学位，于美国约翰斯霍普金斯大学医学院生物化学系完成博士后研究。2002 年被任命为美国约翰斯霍普金斯大学医学院儿科内分泌助理教授兼生物化学系助理教授。现为复旦大学特聘教授，教育部长江学者特聘教授。目前担任复旦大学上海医学院科研副院长，生物化学与分子生物学系主任，教育部分子医学重点实验室主任。汤其群教授主要从事脂肪细胞发育分化的分子机理研究，在主流杂志发表 40 余篇研究论文。

Yan Hong

Yan Hong is a Professor in Epidemiology and Biostatistics, Dean of Xi'an Jiaotong University College of Medicine, and President of Chinese Health Statistics Association. He has focused his research on rural health, maternal and child health care for more than 25 years, and has made a significant contribution to the prevention of early neonatal death. With CMB support, he set up a pilot study of the Master's of Public Health (MPH) education program in 1998, and he is now leading an effort for the establishment of the first training program leading to the Doctor of Public Health degree in China.

颜虹

颜虹博士是西安交通大学流行病与卫生统计学教授，现任该校医学院院长，还担任中华预防医学会卫生统计学专业委员会主任委员。长期从事中国西部农村卫生及妇幼卫生保健研究工作，在预防早期新生儿死亡研究方面获得积极进展。在 CMB 支持下，1998 年颜虹教授牵头开展了 MPH 教育试点工作，目前又主持启动了我国 DrPH 培养方案研究项目。

Zhang Hongbing

Zhang Hongbing is Professor of Physiology at Peking Union Medical College and the Chinese Academy of Medical Sciences. Professor Zhang received his medical education at the China Three Gorges University School of Medicine and surgical training at Tongji Medical University. He went on to get a Ph.D. degree from the University of Pennsylvania School of Medicine, and post-doctoral fellowships at the National Institutes of Health and at Harvard Medical School. Dr. Zhang's scientific research has advanced our understanding of cell signaling regulation and cancer development. His team will continue its effort in translational cancer medicine study.

张宏冰

中国医学科学院-北京协和医学院生理学教授。他毕业于宜昌医学专科学校（现三峡大学医学院）医学本科，后分别获得同济医科大学（现华中科大）外科硕士、美国宾夕法尼亚大学医学院病理学博士，曾受训于美国国家健康研究院和哈佛医学院，主要研究肿瘤信号网络调控异常和靶向治疗。今后，他将继续促进基础医学与临床医学的转换，为肿瘤的个体化治疗提供依据。